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Forslag til Inatsisartutbeslutning om, at Naalakkersuisut pålægges at 

udarbejde en analyse der omhandler konsekvenserne for fiskerne og 

samfundet hvis det olympiske fiskeri efter hellefisk udvides til at 

omfatte fartøjer på op til 9 meter længde over alt. 

Konsekvensanalysen skal afleveres til Inatsisartut senest ved FM2023.  

(Siumut Inatsisartut gruppe)  

Først; tak til Siumut medlemmers forslag der omhandler, at Naalakkersuisut 

pålægges at udarbejde en analyse der omhandler konsekvenser for fiskerne og 

samfundet hvis de olympiske fiskerier efter hellefisk udvides til at omfatte 

fortøjer på op til 9 meter længere over alt til beslutning af Inatsisartut. 

Konsekvensanalysen der skal afleveres senest ved FM23 

Vi har nu set redegørelsen, som Naalakkersuisut pålagt af Inatsisartut, om 

fordele og ulemper, for erhvervsfiskere der er jollefiskere med udgangspunkt af 

9 meters joller med kvoter, med mulighed overgang på 12 år. 

I redegørelsen har vi lagt mærke til at, stedet der bliver kaldt 

forvaltningsområde 47 i nord, joller der bliver benyttet under hellefisk fiskeri 

mangles. Dette vil vi vide hvorfor man ikke har taget med. 

Ved undersøgelsen kan der udover der blandt andet undersøges: 

Hvis der er for mange der har under 6 meters joller og muligvis har erstattet 

med POCA 770, bliver hele kvoten højere i forvaltningsområde 47 kaldet TAC. 

Det er nu allerede spændende til at læse når redegørelsen er klar og det der 

bliver fremlagt.   



 

 

Vi er ikke i tvivl at vi alle partier får en god debat når vi kan give en mening om 

redegørelsens resultater. 

Med det ord sender vi forslaget til den rette udvalg.  


